

The The Department of Urology at the CHU de Québec – L'Hôtel-Dieu de Québec, a tertiary referral medical center playing a key role in cancer, affiliated to the Faculty of Medicine at Laval University is currently accepting applications for the 2016-2017 year Urologic-Oncology Fellowship Program. The fellow will have the opportunity to work within the Urologic Oncology section, headed by Dr Yves Fradet, which grouped a team of specialists among the most important in Canada including eight uro-oncologists. Their activities involve different approaches and interests, personal to each researcher, leading to a great synergy and diversity.



UNIVERSITÉ
LAVAL

The fellowship in uro-oncology will have a duration of one to three years according to the portion of basic or clinical research which will be made. Thus, the fellowship will have a clinical activity component for the first year (1 year minimum), but also research and this research may be of clinical or basic types (year 2-3). Over 850 cases were performed at our centre last year and the Fellow will have exposure to advanced and robotic laparoscopic uro-oncologic surgery including: radical prostatectomies, bladder transurethral resections, cystectomies, partial or radical nephrectomies and nephro-ureterectomies.

The qualified candidate appointed to this position will hold a medical degree, maintain current Board Certification in Urology and have access to a license to practice medicine as a fellow of the Collège des Médecins de Québec. To master the spoken and written French language will be important in the case of a clinical fellow. Applicant should submit a letter of application including a statement of academic interests, curriculum vitae, evaluations of the clinical internship during the residence, and two letters of reference (two must be academic), sent to: Dr Frederic Pouliot, Urologic- Oncology Fellowship Director, c/o Ms. Marilyn Savard, Manager, Urologic-Oncology Research.

Le département d'urologie au CHU de Québec - L'Hôtel-Dieu de Québec, un centre médical de référence tertiaire jouant un rôle clé dans le cancer, affilié à la Faculté de médecine de l'Université Laval accepte actuellement les candidatures pour son Programme de formation surspécialisée en urologie-oncologique (Fellowship) pour l'année 2016-2017. Le fellow aura l'occasion de travailler au sein de la Division d'oncologie urologique, dirigée par le Dr Yves Fradet, qui regroupe une équipe de spécialistes parmi les plus importantes au Canada, dont huit uro-oncologues. Leurs activités impliquent des approches différentes et des intérêts personnels à chaque chercheur, menant à une grande synergie et diversité.

Le Fellowship en uro-oncologie aura une durée d'une à trois années selon la portion de recherche fondamentale ou clinique qui sera effectuée. Ainsi le fellowship aura une composante clinique mais également de recherche et cette recherche pourra être de type clinique ou fondamentale.

Plus de 850 cas ont été effectués dans notre centre l'an dernier et le fellow sera exposé et participera à différentes chirurgies uro-oncologiques, qu'elles soient faites par une approche ouverte, laparoscopique ou robotique, comprenant: prostatectomie radicale, résection transurétrale de tumeurs vésicales, cystectomies, néphrectomie partielle ou radicale et néphro-urétérectomie.

Le candidat nommé à ce poste sera titulaire d'un diplôme de médecine dans une université reconnue, aura obtenu un diplôme de spécialité en urologie dans un programme reconnu et aura accès à un permis d'exercice de la médecine à titre de fellow par le Collège des Médecins de Québec. Maîtriser la langue française parlée et écrite sera important dans le cas d'un fellow clinique. Le candidat devra présenter une lettre de motivation, un curriculum vitae, les évaluations des stages cliniques durant la résidence, et 2 lettres d'appui provenant de membres de l'Université où le candidat a été formé en Urologie, envoyés à: Dr Frédéric Pouliot, Directeur du Programme de Fellowship Urologie-Oncologique, a/s Mme Marilyn Savard, gestionnaire recherche uro-oncologique.

Frederic Pouliot MD PhD FRCSC
Urologist-oncologist
Assistant Professor

Dept. of Surgery, Urology Division
Laboratoire d'Uro-Oncologie Expérimentale et Centre de Recherche du CHU de Québec
10 rue McMahon Québec, Québec, G1R 2J6
Université Laval
Québec, Canada
Tel: (418) 525-4444 #20414 or 15561, Fax: (418) 691-5562
marilyn.savard@crchudequebec.ulaval.ca